
P R O T O K Ó Ł   Nr XVI/2008 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 11 lutego 2008 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie 

 
 

Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 11 lutego 2008 r. otworzył  
i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej GRZEGORZ NATKAŃSKI.  
 
Na wstępie powitał Burmistrza Gminy Renatę Pietkiewicz-Chmyłkowską, Zastępcę 
Burmistrza Bogdana Korpala, radnego powiatowego Marka Tomczyka, kierowników 
jednostek podległych gminie, przewodniczących jednostek pomocniczych gminy, radnych 
Rady Miejskiej i pozostałe osoby przybyłe na sesję. Powiedział teŜ, Ŝe w dzisiejszej sesji po 
raz pierwszy uczestniczy nowy Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Bornem 
Sulinowie Otton Wyszomirski i powitał go serdecznie. 
 
Po tym stwierdził, Ŝe na ustawowy skład Rady – 15, w Sesji uczestniczy 13 radnych,  
co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
Po tym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji punktu Sesji pn. „Ustalenie porządku 
obrad”. 
 
 
Ad.2) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe porządek Sesji radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  
i zapytał, czy są propozycje zmian do porządku dzisiejszych obrad. 
 
Wniosków w sprawie zmiany porządku Sesji nie zgłoszono. 
 
W związku z powyŜszym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji porządku Sesji 
Rady Miejskiej w dniu 11 lutego 2008 r., który przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej: 

- Nr XIV/2007 z 6 grudnia 2007 r., 
- Nr XV/2007 z 28 grudnia 2007 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
7. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 
8. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z działalności w II półroczu 2007 r. 
9. Przyjęcie planów pracy komisji Rady Miejskiej na 2008 rok. 
10. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2008 rok. 
11. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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1) rozpatrzenia skargi na zachowanie Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Bornem Sulinowie; 

2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia 
nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w Bornem Sulinowie – dz. nr 14/1); 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia 
nieruchomości niezabudowanej przy ul. Słonecznej w Bornem Sulinowie – dz. nr 1/191); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia 
nieruchomości niezabudowanej przy ul. Spacerowej w Bornem Sulinowie – dz. nr 31/5); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia 
nieruchomości zabudowanej połoŜonej w Bornem Sulinowie – dz. nr 7/373); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia 
nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w Bornem Sulinowie – dz. nr 7/377); 

7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia 
nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w Bornem Sulinowie – dz. nr 7/379); 

8) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia 
nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w Łubowie – dz. nr 576/7); 

9) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia lokalu 
mieszkalnego nr 5 przy ul. Al.Niepodległości 3B w Bornem Sulinowie); 

10) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu miasta  
i gminy Borne Sulinowo; 

11) zmiany stawki procentowej opłat za uŜytkowanie gruntów stanowiących własność 
Gminy Borne Sulinowo; 

12) uchwalenia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Borne Sulinowo na lata 2008-2032; 

13) wprowadzenia zmian do Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Borne Sulinowo na lata 2005-2010 (uchwalenie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych Gminy Borne Sulinowo na 2008 rok); 

14) wprowadzenia zmian do Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Borne Sulinowo na lata 2005-2010 (uchwalenie preliminarza wydatków na 2008 rok 
związanych z realizacją Programu Przeciwdziałania Narkomanii); 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

16) określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości dziennych 
stawek opłaty targowej na terenie miasta i gminy Borne Sulinowo; 

17) wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2008 rok. 
12. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
13. Ustalenie terminu następnej sesji. 
14. Wolna Trybuna. 
15. Zamknięcie sesji. 
 
Po tym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji punku obrad pn. „Przyjęcie protokołów  
z poprzednich Sesji Rady Miejskiej”. 
 
 
Ad.3) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe protokoły z ostatnich Sesji Rady Miejskiej były 
wyłoŜone do wglądu i radni mieli moŜliwość zapoznania się z ich treścią. Po tym zapytał, czy 
są uwagi do protokołów. 
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Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołów Nr XIV/2007 z 6 grudnia 2007 r. i Nr XV/2007 z 28 grudnia 2007 r.: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Protokoły z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XIV/2007 z 6 grudnia 2007 r.  
i Nr XV/2007 z 28 grudnia 2007 r. zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Po tym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji punku obrad pn. „Sprawozdanie 
Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym”. 
 
 
Ad.4) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe sprawozdanie Burmistrza Gminy z działalności w okresie 
międzysesyjnym radni otrzymali na piśmie i zwrócił się do nich, czy mają jakieś uwagi 
odnośnie przedstawionych informacji. Zwrócił się równieŜ do Pani Burmistrz, czy chce coś 
do tego sprawozdania dodać. 
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska uzupełniła sprawozdanie, podając 
informacje za okres od 31 stycznia do 11 lutego 2008 r.:  
 
1. W dniu 31 stycznia br. Zastępca Burmistrza uczestniczył w zebraniu wiejskim  

w Sołectwie Krągi, którego tematem był wybór sołtysa i uzupełnienie składu Rady 
Sołeckiej. Sołtysem został wybrany Pan Władysław Świątkowski. 

2. W dniu 2 lutego br. Skarbnik Gminy wzięła udział w Gali Sportu, która odbyła się  
w Koszalinie. Podczas uroczystości wręczyła Panu Dariuszowi Skibie – laureatowi 
Plebiscytu na Najpopularniejszego Trenera Pomorza Środkowego – list gratulacyjny oraz 
upominek. 

3. W dniu 4 lutego br. Sekretarz Gminy wraz z Kierownikiem Referatu Promocji  
i Współpracy spotkały się z dyrektorami szkół z terenu gminy Borne Sulinowo. Głównym 
celem spotkania było przekazanie informacji związanych z organizacją obchodów XV-
lecia  Bornego Sulinowa oraz omówienie zaproponowanych przez dyrektorów programów 
artystycznych. Obchody odbędą się w dniach 13,14 i 15 czerwca br.  
PowyŜsze spotkanie było teŜ okazją do złoŜenia gratulacji oraz Ŝyczeń dalszych sukcesów 
w Ŝyciu zawodowym Panu Romanowi Tranbowiczowi Dyrektorowi Zespołu Szkół  
w Bornem Sulinowie. Liceum Ogólnokształcące zajęło 7 miejsce w rankingu szkół w woj. 
Zachodniopomorskim, a 108 miejsce w kraju. 

4. W dniu 5 lutego br. Sekretarz Gminy uczestniczyła w zebraniu wiejskim w sołectwie 
Śmiadowo, którego tematem przewodnim był wybór sołtysa i rady sołeckiej. Sołtysem 
został wybrany Pan Mariusz Kordowski. 

5. W dniu 7 lutego br. Burmistrz otworzyła w miejscowości Jeleń Centrum Kształcenia Na 
Wsiach Na Odległość. Jest to program realizowany ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Świetlica wzbogaciła się o 10 stanowisk komputerowych. Powiedziała,  
iŜ myśli, Ŝe to przedsięwzięcie przyniesie poŜytek mieszkańcom. 

6. W dniu 8 lutego br. uczestniczyła w spotkaniu Komitetu Organizacyjnego, powołanego do 
organizacji obchodów XV-lecia Bornego Sulinowa, które odbyło się w siedzibie tut. 
Ratusza. Na spotkaniu tym podzielono się zadaniami i powołano Komitet Organizacyjny. 
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Na koniec Burmistrz Gminy poinformowała, Ŝe do tut. Urzędu wpłynęło pismo od 
Jednostki Realizującej Projekt Parsęty o nowej składce przeznaczonej dla gminy. 
Przypomniała, Ŝe składka ta wynosiła 134.426,-zł, natomiast teraz została podwyŜszona 
na przeszło 190.000 zł. Jednostka i zgromadzenie podjęło taką uchwałę w miesiącu 
styczniu br., a więc juŜ po uchwaleniu naszego budŜetu gminy na 2008 rok. Powiedziała, 
Ŝe aktualnie nie będziemy dokonywać Ŝadnych zmian w budŜecie gminy, bo jest to dla 
nas całkowite zaskoczenie. Mamy prawo sprawdzić jednostkę, ma to prawo nasza Rada 
Miejska, natomiast takiego prawa nie ma Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 
jako operator. Podkreśliła, Ŝe powinniśmy z tego prawa skorzystać, bo koszty utrzymania 
jednostki są bardzo wysokie. Na tym zakończyła swoje wystąpienie. 

 
Więcej głosu nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący RM przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu obrad pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu”. 
 
 
Ad.5) 
 
W punkcie Sesji pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu” głos zabrał 
radny Marek Tomczyk, który poinformował, Ŝe ostatnia Sesja Rady Powiatu odbyła się 28 
stycznia br. Na Sesji tej uchwalono plan pracy Rady Powiatu na 2008 rok, dokonano pewnych 
zmian w strukturze szkół podległych powiatowi, a mianowicie powołano Liceum 
Ogólnokształcące w Świątkach i zlikwidowano Technikum Budowlane na podbudowie 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej. Ponadto wyraŜono zgodę na utworzenie komunalnej spółki 
z ograniczoną odpowiedzialnością pod nazwą Szpital w Szczecinku Spółka z o.o. Zaznaczył, 
Ŝe jest nowa tendencja w słuŜbie zdrowia, gdzie jednostki będą przechodziły pod powiat na 
zasadach spółki prawa handlowego. 
 
Przewodniczący RM podziękował za podane informacje i zwrócił się do radnych, czy mają 
pytania do radnego powiatowego. 
 
Radny Dariusz Skiba zgłosił zapytanie dotyczące wpływu Starostwa Powiatowego na 
instalowanie fotoradarów. Powiedział, Ŝe w Szczecinku taki fotoradar znajduje się przy 
wjeździe od strony Piły, ale on nie widzi Ŝadnego sensu jego usytuowania w tym miejscu. 
Przypomniał, Ŝe w poprzedniej kadencji czynione były starania o zainstalowanie takiego 
fotoradaru w miejscowości Jeleń, gdzie było duŜo wypadków, a poza tym jest to odcinek 
drogi bardzo niebezpieczny. Radar nie został zainstalowany w tej miejscowości do dnia 
dzisiejszego. Zapytał równieŜ, czy jest juŜ coś wiadome na temat inwestycji dotyczącej 
przebudowy Al. Niepodległości w Bornem Sulinowie. 
 
Marek Tomczyk odpowiedział, Ŝe takie szczegóły nie były rozpatrywane na posiedzeniu 
Zarządu Powiatu. JednakŜe poinformował, Ŝe jest inicjatywa i przymiarki do zmian  
w budŜecie. Jest juŜ gotowy projekt przebudowy tej ulicy i jak będą pieniądze, rozpoczną się 
prace. Więcej na ten temat nic nie moŜe powiedzieć. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska w uzupełnieniu dodała, Ŝe konkretem 
jest zabezpieczenie 1 mln zł w budŜecie powiatu na 2008 r., z czego 250 tys. zł pochłonął 
projekt, który jest juŜ gotowy. W ubiegłym tygodniu podpisane zostało z Powiatowym 
Zarządem Dróg porozumienie dotyczące ruchu tranzytowego.  Samochody powyŜej 3 ton nie 
będą jeździć ulicą Al. Niepodległości,  lecz naokoło ulicami Wojska Polskiego i Orła Białego. 
Aktualnie zostały podpisane kontrakty przez Panią Minister z wojewodami na temat 
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Regionalnych Programów Operacyjnych i niebawem powinny zostać ogłoszone nabory 
wniosków. NiezaleŜnie od tego jaką kwotę środków Starostwo otrzyma – takie  było słowne 
zapewnienie Starosty – inwestycja na ulicy Al. Niepodległości ma się rozpocząć w tym roku. 
Po tym wypowiedziała się na temat zainstalowania fotoradaru. Poinformowała, Ŝe z ciekawą 
propozycją dla gmin wystąpił Komendant Powiatowy Policji Pan Hatała, który chce z nami 
oraz gminami Barwice i Grzmiąca podpisać umowę na wypoŜyczanie fotoradaru. 
Powiedziała, Ŝe wyłoŜenie pieniędzy na zakup fotoradaru to nie jest wszystko, bo do jego 
obsługi potrzebna jest cała rzesza ludzi, m.in. do opisywania mandatów. W przypadku 
wypoŜyczenia fotoradaru zdjęcia obrabiane byłyby przez staŜystę i straŜnika w ramach ich 
moŜliwości. Koszt takiego wypoŜyczenia wahałby się w granicach 8-10 tys. zł rocznie. 
Dodała, Ŝe na razie jest to tylko propozycja, o której rozmawiano i być moŜe z niej 
skorzystamy. 
 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad pn. 
„Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady”. 
 
 
Ad.6) 
 
Przewodniczący RM przedstawił informację o pracach organów Rady następującej treści: 
 

„W okresie od ostatniej Sesji, na której przedstawiałem informację  
o pracach Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie tj. w dniu 28 grudnia 2007 r., odbyły 
posiedzenia wszystkie komisje Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 
 
Komisja BudŜetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym zaopiniowała 
projekty uchwał będące przedmiotem dzisiejszych obrad oraz opracowała plan pracy komisji 
na 2008 rok. 
  
Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 
1. Opracowanie planu pracy komisji na 2008 r. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) uchwalenia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Borne Sulinowo na lata 2008-2032; 

2) wprowadzenia zmian do Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Borne Sulinowo na lata 2005-2010 (uchwalenie Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Borne Sulinowo na 2008 rok); 

3) wprowadzenia zmian do Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Borne Sulinowo na lata 2005-2010 (uchwalenie preliminarza wydatków na 2008 rok 
związanych z realizacją Programu Przeciwdziałania Narkomanii); 

4) wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2008 rok (w zakresie 
działania komisji). 

 
Komisja Rewizyjna odbyła jedno posiedzenie, na którym opracowano plan pracy komisji na 
2008 rok. Ponadto komisja rozpatrywała skargę na zachowanie Kierownika Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie. 
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W dniu 8 stycznia br. uczestniczyłem w spotkaniu przedstawicieli samorządu lokalnego  
z terenu Pomorza Środkowego z Biskupem Diecezji Koszalińsko-Kołobrzeskiej. 
 
W dniu 7 lutego br. uczestniczyłem w uroczystym otwarciu Centrum Kształcenia Na 
Odległość Na Wsiach w świetlicy wiejskiej w Jeleniu.” 
 
Po tym Przewodniczący RM przeszedł do realizacji punktu Sesji pn. „Wystąpienia 
przewodniczących jednostek pomocniczych gminy”. 
 
 
Ad.7) 
 
W punkcie Sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos 
zabrali: 
 
− Sołtys Sołectwa Radacz Halina Jaskółka wskazała na potrzeby remontów dróg gminnych 

w sołectwach, które są bardzo rozjeŜdŜone i ich stan jest fatalny. Podała przykład drogi  
w miejscowości Obrąb, gdzie śmieciarka na pół godziny została unieruchomiona i trzeba 
było wypoŜyczać ciągnik, Ŝeby ją wyciągnąć. Droga ta jest praktycznie nieprzejezdna  
i wogóle nie była remontowana. W związku z tym zwróciła się z prośbą o jej utwardzenie, 
aby mieszkańcy tej miejscowości mogli bezpiecznie dojść do głównej drogi. Korzystając 
z obecności radnego powiatowego upomniała się o obiecane wyrównanie pobocza drogi 
Radacz-Juchowo, którego stan jest fatalny. Są tam duŜe doły i mijanie się samochodów 
jest wręcz niemoŜliwe. Prosiła, Ŝeby w tym roku to pobocze zostało raz na zawsze 
wyrównane i utwardzone tym bardziej, Ŝe tą drogą jeździ autobus dowoŜący dzieci do 
szkoły. Mając powyŜsze na uwadze zwróciła się do radnego powiatowego o interwencję 
w tej sprawie. Po tym wypowiedziała się na temat świetlicy w Radaczu i wskazała na 
potrzebę zatrudnienia instruktora świetlicy na pełnym etacie. Powiedziała, Ŝe Radacz jest 
duŜą miejscowością, którą zamieszkuje sporo dzieci i młodzieŜy. Poza tym cięŜko jest 
znaleźć osobę, która 4 godziny pracuje z dziećmi, pali w piecu, sprząta i 4 godziny będzie 
robić gratis, Ŝeby wszystko dobrze funkcjonowało. Gdyby był etat, nie byłoby chamstwa  
i podpaleń, bo dzieci miałyby miejsce, w którym mogą się spotkać. Prosiła, Ŝeby 
rozwaŜyć moŜliwość zatrudnienia pracownika świetlicy na pełnym etacie. Na koniec 
zwróciła się o ustawienie w Radaczu pojemników do segregacji odpadów. Stwierdziła, Ŝe 
nie popuści, dopóki one nie staną, bo ma ze śmieciami problem. Aktualnie w Radaczu jest 
tylko jeden zestaw do segregacji odpadów, ale śmieci się nie mieszczą, a fruwając 
zaśmiecają miejscowość. Przypomniała, Ŝe o te pojemniki ubiega się od paru lat i myśli, 
Ŝe w końcu w tym roku chociaŜ jeden dodatkowy zestaw pojemników do segregacji 
odpadów zostanie ustawiony. 

 
− Sołtys Sołectwa Jeleń Ewa Szyszka nawiązała do poruszonego tematu ustawienia 

fotoradaru w miejscowości Jeleń. Powiedziała, Ŝe gdyby nawet był przenośny, to byłoby 
świetną sprawą. Poinformowała, Ŝe kiedyś panie zatrudnione w ramach prac 
interwencyjnych, które sprzątały, powiesiły kamizelkę z odblaskami. Skutek był taki, Ŝe 
wszystkie samochody zwalniały momentalnie. W dalszej kolejności zapytała, czy etap 
rozbiórki pałacu w Jeleniu został zakończony, czy jest na jakimś etapie, bowiem pozostało 
olbrzymie gruzowisko, a mieszkają tam dwie rodziny. Są teŜ tam dwie drogi dojazdowe: 
poprzez gruzowisko i od strony parku, gdzie jak są deszcze i roztopy – nie ma praktycznie 
przejazdu. Poza tym chodzą tamtędy dzieci, a wygląda to katastroficznie. W związku  
z tym zwróciła się o uprzątnięcie tego gruzowiska. 
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Więcej nikt z jednostek pomocniczych gminy nie zabierał głosu. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Pani Burmistrz o ustosunkowanie się do poruszonych 
spraw. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska udzieliła następujących odpowiedzi: 
1. W sprawie naprawy dróg powiedziała, Ŝe temat ten wraca co sesja, ale nie na tym chyba 

polega rozwiązanie problemu Ŝeby co sesję do tego  tematu wracać Mamy jakieś 
priorytety i co roku poprawiamy stan dróg. W ubiegłym roku robiliśmy to na miarę 
naszych moŜliwości i wszyscy wiemy, ile mieliśmy w budŜecie i o jaką kwotę później 
zwiększaliśmy wydatki na drogi. W ramach tych środków to co zostało zrobione, 
naleŜałoby pochwalić a nie zganić, bo zaczynamy te drogi robić porządnie. Odnośnie 
poruszonej kwestii drogi w m. Obrąb odpowiedziała, Ŝe w tej chwili nie powie, kiedy 
będzie naprawiana, bo nie wie jakie plany ma Starostwo. Stwierdziła teŜ, Ŝe nie ma 
wpływu na to, kiedy powiat zrealizuje zapowiadane inwestycje na poboczu. Mówimy  
o tym juŜ od roku czasu, m. in. w obecności Starosty na sesji i obecności radnych 
powiatu. Powiedziała, Ŝe w tegorocznym budŜecie powiatu jest zapis dotyczący 
modernizacji tego niebezpiecznego zakrętu. My moŜemy tylko monitować, natomiast jest 
taka moŜliwość, aby w trakcie Sesji Rady Powiatu wystąpili przewodniczący jednostek 
pomocniczych, czy burmistrz, czy przewodniczący rady i zaprezentowali swoje potrzeby 
w oficjalnym wystąpieniu. Powiedziała, Ŝe warto to wyartykułować i czas najwyŜszy z tej 
moŜliwości skorzystać. 

2. Odnośnie etatu dla świetlicy w Radaczu odpowiedziała, Ŝe jest to zadanie Centrum 
Kultury i Rekreacji. Zwracając się do Pani sołtys sołectwa Radacz powiedziała, Ŝe ten 
problem naleŜało wcześniej zgłaszać, a moment na to był przed uchwaleniem budŜetu 
gminy. Ponadto stwierdziła, iŜ nie sądzi, Ŝe radni wyraziliby zgodę na wprowadzenie 
dodatkowych kwot na prowadzenie świetlicy, bo pomimo wszystko uwaŜa, Ŝe rozsądnie 
zagospodarowane pół etatu na prowadzenie tej świetlicy w zupełności w Radaczu 
wystarczy. Jest to 20 godzin tygodniowo, czyli w ciągu 5 dni 4 dziennie w godzinach 
późno popołudniowych. Powiedziała, Ŝe najpierw naleŜałoby zdyscyplinować młodzieŜ, 
Ŝeby przestała dewastować, bo nie tak dawno znów była potrzeba wielu napraw  
w świetlicy w Radaczu. Ponadto naleŜy najpierw przyjrzeć się efektywnej pracy  
w świetlicy i zastanowić nad planem pracy tej świetlicy. 

3. W sprawie rozbiórki pałacu w Jeleniu i ustawienia pojemników do segregacji odpadów 
powiedziała, Ŝe odpowiedzi udzieli Zastępca Burmistrza i oddała mu głos. 

 
Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, Ŝe w roku bieŜącym pewna partia 
pojemników do segregacji odpadów zostanie zakupiona i dodatkowy jeden zestaw w Radaczu 
zostanie ustawiony. Odnośnie rozbiórki obiektu w Jeleniu przypomniał, Ŝe załatwiono 
pozwolenie na rozbiórkę i przystąpiono do niej, nie wydając istotnych środków finansowych. 
Wykonawca zgodził się wykonać rozbiórkę w zamian za materiał. Potwierdził, Ŝe rozbiórka 
jest nie do końca załatwiona i odbiór nie został dokonany, a wykonawca został wezwany 
pisemnie do prawidłowego zakończenia rozbiórki tj. do usunięcia tego gruzu. Poinformował, 
Ŝe wystąpił tam teŜ problem dojazdu do nieruchomości (jest to współwłasność gminy i osoby 
prywatnej), gdyŜ dojazd odbywał się po działce prywatnej. Jeśliby właściciel chciał zakazać 
dojazdu, to mógłby ten dojazd zamknąć i powiedzieć, Ŝe jest drugi dojazd od strony parku, ale 
tam nigdy takiej stricte drogi nie było. Powiedział teŜ, Ŝe na razie moŜna tam funkcjonować,  
a ogrodzenie zostało wykonane przez współwłaściciela prywatnego w taki sposób, Ŝe nie 
koliduje z przejazdem. 
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Przewodniczący RM podziękował za udzielone odpowiedzi i zapytał, czy ktoś z sołtysów 
chce jeszcze zabrać głos. 
 
Sołtys Sołectwa Ciemino Barbara Harasimiuk wyraziła podziękowania dla Powiatowego 
Zarządu Dróg, poniewaŜ prośba z jaką się zgłosiła do dyrekcji, została zrealizowana w 100%, 
a nawet więcej.  Poinformowała, Ŝe cała sprawa polegała na tym, Ŝe do lasów leŜących  
w obrębie wsi przyjeŜdŜa cięŜki sprzęt, który wywozi drewno. Pobocza drogi są miękkie  
i w momencie kiedy kierowca wypadnie z drogi asfaltowej, wielkim kołem wpada w pobocze 
i wtedy tworzy się niecka, która jest bardzo istotnym zagroŜeniem dla samochodów 
mijających się. Powiedziała, Ŝe cała sprawa zajęła dwa miesiące, ale to był jej osobisty 
kontakt z panami dyrektorami, a nie Ŝadne wystąpienia na sesji. Stwierdziła, Ŝe tylko 
bezpośredni kontakt i bezpośrednia rozmowa z zainteresowanymi osobami przyniesie 
jakikolwiek rezultat. Rezultatem osobistych kontaktów jest droga, która jej zdaniem została 
bardzo dobrze zrobiona, bo nie w wąskim zakresie, o który prosiła, a wręcz duŜo więcej 
zostało wykonane. 
 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący RM przeszedł do realizacji następnego punktu obrad pn. „Sprawozdania 
komisji Rady Miejskiej z działalności w II półroczu 2007 r.” 
 
 
Ad.8) 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań  
z prowadzonej działalności za II półrocze 2007 r. 
 
Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w II półroczu 2007 r. 
przedstawili: 
 
1. Przewodniczący komisji Mariusz Gorgol przeczytał sprawozdanie Komisji Rewizyjnej, 

które stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
2. Przewodniczący komisji Ryszard Cywiński przeczytał sprawozdanie Komisji BudŜetowo-

Gospodarczej, które stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
3. Radny Tomasz Kapuściński w imieniu Przewodniczącej komisji Magdaleny Bardua 

przeczytał sprawozdanie Komisji Rozwoju, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do sprawozdań. 
 
Uwag nie zgłoszono.  
 
W trakcie przedstawiania sprawozdań na obrady przybył 1 radny – aktualnie w Sesji 
uczestniczy 14 radnych.  
 
Przewodniczący RM oświadczył, Ŝe sprawozdania komisji Rady Miejskiej w Bornem 
Sulinowie z prowadzonej działalności w II półroczu 2007 r. przyjęto do wiadomości.  
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Po tym przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad pn. „Przyjęcie planów pracy 
komisji Rady Miejskiej na 2008 rok.” 
 
 
Ad.9) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe projekty planów pracy komisji radni otrzymali i zapytał, 
czy są do nich jakieś uwagi, bądź teŜ propozycje zmian. 
 
Uwag i zmian nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM poddał pod głosowanie 
zatwierdzenie planów pracy trzech komisji stałych Rady Miejskiej: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie zostały zatwierdzone  
i stanowią załączniki do protokołu: 
1) plan pracy Komisji Rewizyjnej – nr 8; 
2) plan pracy Komisji BudŜetowo-Gospodarczej – nr 9; 
3) plan pracy Komisji Rozwoju – nr 10. 
 
Po tym Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad pn. „Uchwalenie 
planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2008 rok.” 
 
 
Ad.10) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe kolejny punkt sesji dotyczy uchwalenia planu pracy Rady 
Miejskiej na 2008 rok. Poinformował, Ŝe opracowując plan kierował się przepisami ustawy   
o samorządzie gminnym, która nakłada obowiązki na samorządy i te problemy ustawowe 
zostały w nim ujęte. Po tym zapytał, czy są jakieś uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod 
głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/174/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r.  
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2008 rok 
została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Po tym przeszedł do realizacji punku obrad pn. „Podjęcie uchwał w sprawach”. 
 
 
Ad.11) 
Podjęcie uchwał. 
 
Przed przystąpieniem do rozpatrywania projektów uchwał w sprawach zbywania 
nieruchomości Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do przedmiotowych uchwał. 
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Przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej Ryszard Cywiński powiedział, Ŝe komisja 
opiniowała projekty uchwał dotyczące zbywania nieruchomości i wydała opinie pozytywne,  
z wyjątkiem projektu uchwały w sprawie zbycia działki nr 1/191 połoŜonej w Bornem 
Sulinowie. Działka ta usytuowana jest na obrzeŜach parku miejskiego, a z mapy wynika, Ŝe 
dotyka niemal budynku, w związku z czym ograniczone zostanie dojście do parku. Dlatego 
komisja sugeruje, aby w nowym planie zagospodarowania przestrzennego dla miasta Borne 
Sulinowo ustalić stałe wejścia na teren parku miejskiego. Do tematu zbycia przedmiotowej 
działki moŜna wrócić dopiero z chwilą uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. 
 
Innych uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM przystąpił do kontynuacji porządku obrad. 
 
 
11.1 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia skargi na 
zachowanie Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 
Sulinowie i przeczytał jej treść. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym poddał go pod głosowanie: 
− za głosowało 14 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/175/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
Po tym Przewodniczący RM zarządził 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie w Sesji uczestniczyło 15 radnych. 
 
 
11.2 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
niezabudowanej w Bornem Sulinowie, połoŜonej na działce nr 14/1o pow. 0,0013 ha). 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Uchwała Nr XVI/176/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
11.3 
 
Przewodniczący RM przypomniał, Ŝe projekt uchwały dotyczy zbycia działki połoŜonej  
w sektorze parkowym w Bornem Sulinowie i oznaczonej nr 1/19, a opinia Komisji 
BudŜetowo-Gospodarczej w tym względzie jest negatywna. Po tym zwrócił się do 
Wiceprzewodniczącej RM o zapoznanie z treścią uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo, który stanowi załącznik nr 14 
do protokołu. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za nie głosował Ŝaden radny, 
- przeciw głosowało 15 radnych (głosów wstrzymujących się nie zgłoszono). 
 
Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 
(dot. zbycia nieruchomości niezabudowanej przy ul. Słonecznej w Bornem Sulinowie, 
połoŜonej na działce nr 1/191 o pow. 0,0743 ha) nie została podjęta. 
 
11.4 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
niezabudowanej przy ul. Spacerowej w Bornem Sulinowie, połoŜonej na działce nr 31/5  
o pow. 0,1402 ha). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/177/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
11.5 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
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Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
zabudowanej w Bornem Sulinowie, połoŜonej na działce nr 7/373 o pow. 0,5322 ha). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/178/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
11.6 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
niezabudowanej w Bornem Sulinowie, połoŜonej na działce nr 7/377 o pow. 0,0099 ha). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/179/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
11.7 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
niezabudowanej w Bornem Sulinowie, połoŜonej na działce nr 7/379 o pow. 0,0056 ha). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
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Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/180/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
11.8 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
niezabudowanej w Łubowie, połoŜonej na działce nr 576/7 o pow. 1,9200 ha). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/181/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
11.9 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia lokalu 
mieszkalnego nr 5 przy ul. Al. Niepodległości 3B w Bornem Sulinowie). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Uchwała Nr XVI/182/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
 
11.10 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski powiedział, Ŝe projekt przedmiotowej 
uchwały reguluje zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
gminy. Po tym przeczytał treść uzasadnienia do uchwały w brzmieniu: 
 

„Rada Miejska w Bornem Sulinowie na Sesji w dniu 28 grudnia 2007 r. podjęła uchwałę 
nr XV/167/2007 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu miasta i gminy Borne Sulinowo. Konieczność jej podjęcia wynikała 
z pisma Wojewody Zachodniopomorskiego, który jako organ nadzoru nad działalnością 
jednostek samorządu terytorialnego, wezwał Radę Miejską do wyeliminowania w dotychczas 
obowiązującej uchwale zapisu niezgodnego z obowiązującym prawem, albowiem w § 1 pkt 2 
zawarto zapis: „ilekroć w uchwale jest mowa o osobach nie mających zaspokojonych potrzeb 
mieszkaniowych – naleŜy przez to rozumieć osoby posiadające stałe zameldowanie na terenie 
Miasta i Gminy Borne Sulinowo przez okres ostatnich 5 lat(...)”. 

Po wysłaniu nowo podjętej uchwały okazało się, Ŝe i w tej uchwale organ nadzoru 
kwestionuje zapis uzaleŜniający otrzymanie mieszkania od 5 letniego zamieszkiwania na 
terenie miasta i gminy. Zdaniem organu nadzoru nie moŜna do zasad wynajmowania lokali 
zaliczyć 5 letniego okresu zamieszkiwania na terenie danej gminy, poniewaŜ krąg osób 
uprawnionych o ubieganie się o najem mieszkania komunalnego określa art.4 ust.1 i 2 ustawy  
z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o 
zmianie Kodeksu cywilnego (Dz. U. Nr 71, poz.733 z późn. zm.) stanowiący o tym, Ŝe 
uprawnionymi są wszyscy członkowie wspólnoty samorządowej, którzy mają niezaspokojone 
potrzeby mieszkaniowe. Pod pojęciem zaś wspólnoty samorządowej naleŜy rozumieć 
wszystkich mieszkańców gminy. 

W związku z powyŜszym proponuje się uchylić uchwałę podjętą na ostatniej sesji  
i przyjąć nową uwzględniającą stanowisko organu nadzoru.” 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
 
Uchwała Nr XVI/183/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
miasta i gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
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11.11 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
stawki procentowej opłat za uŜytkowanie gruntów stanowiących własność Gminy Borne 
Sulinowo. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- przeciw nie głosował Ŝaden radny, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XVI/184/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie zmiany stawki procentowej opłat za uŜytkowanie gruntów stanowiących 
własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
11.12 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Borne Sulinowo na lata 2008-2032 i powiedział, Ŝe kaŜdy radny otrzymał obszerny załącznik, 
w którym ten problem jest szczegółowo opisany. Ponadto program był przedmiotem obrad 
komisji Rady Miejskiej.  
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej Ryszard Cywiński poinformował, Ŝe 
program usuwania azbestu będzie obowiązywał przez lata 2008-2032 i obejmuje duŜy zakres 
prac. Wiemy, Ŝe większość mieszkańców, zwłaszcza terenów popegerowskich, nie stać na 
wymianę pokryć dachowych z azbestu na wyrób ekologiczny. Myśli jednak, Ŝe z kaŜdym 
rokiem sytuacja będzie się zmieniać, gdyŜ na pismo jakie wystosował do Marszałka 
Województwa Zachodniopomorskiego z prośbą o dofinansowanie zdjęcia eternitu z bardzo 
duŜej powierzchni Marszałek przychylił się do tej prośby i pozytywnie ustosunkował do 
inicjatywy wspierając ten temat, ale budŜet województwa jest pusty i z przykrością odmówił 
przyznania konkretnej kwoty na to zadanie. Powiedział, iŜ uwaŜa, Ŝe jednak w następnych 
latach sytuacja się zmieni i mieszkańcy będą mieli moŜliwość uzyskania dofinansowania na 
zmianę pokrycia dachowego z eternitu na inne. 
Ponadto poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, 
ale jednocześnie sugeruje opracowanie czytelnych ogłoszeń zawierających najwaŜniejsze  
i podstawowe informacje odnośnie postępowania z wyrobami zawierającymi azbest celem 
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rozpropagowania na terenie Gminy Borne Sulinowo, zwłaszcza na terenach wiejskich, gdzie 
występuje największa ilość wyrobów azbestowych w postaci pokryć dachowych. 
 
Przewodniczący RM powiedział, iŜ w programie wyczytał, Ŝe samorząd przeznaczy 10.000 zł 
na usuwanie wyrobów azbestowych. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska poinformowała, Ŝe opracowany program 
nie jest Ŝadnym novum, odkryciem, ani autorskim programem gminy. Cały ten program 
usuwania azbestu opiera się na ustawie i na Krajowym Programie Usuwania Azbestu, a my  
z niego korzystamy. Poinformowała, Ŝe bardzo dokładnie informowano o tym mieszkańców 
w ubiegłym roku i ta informacja nadal zamieszczona jest na stronie internetowej Urzędu. Na 
dzień dzisiejszy nic odkrywczego w zakresie utylizacji azbestu nie ma. Dodała, Ŝe Ŝadna 
gmina mając swoje wysypisko nie chce składować azbestu u siebie. Powiedziała, Ŝe  
w budŜecie zabezpieczamy kwotę 10.000 zł z tytułu ochrony środowiska i jest to kwota nie 
adekwatna do potrzeb. 
 
Przewodniczący RM powiedział, iŜ wie, Ŝe w internecie są informacje, które jak gdyby 
zobowiązują gminy do uczestnictwa w finansowaniu tych przedsięwzięć. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, Ŝe jest to tzw. Fundusz 
Ochrony Środowiska, na koncie którego powinny zaistnieć kwoty na róŜnego rodzaju 
działania w zakresie ochrony środowiska. Prosiła jednak, aby pamiętać, Ŝe ten fundusz będzie 
równieŜ dotyczył ścieków bezodpływowych. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, iŜ ten program jest konsekwencją planu rządowego, jest 
rozłoŜony na lata i w miarę upływu czasu będzie dostosowywany do moŜliwości. 
Po tym poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/185/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie uchwalenia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  
z terenu Gminy Borne Sulinowo na lata 2008-2032 została podjęta i stanowi załącznik  
nr 23 do protokołu. 
 
 
11.13 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian do Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Borne 
Sulinowo (dot. uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych Gminy Borne Sulinowo na 2008 rok). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/186/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian do Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
 
11.14 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian do Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Borne 
Sulinowo (dot. uchwalenia preliminarza wydatków na 2008 rok związanych z realizacją 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XVI/187/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian do Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
 
11.15 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz 
wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Uchwała Nr XVI/188/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta  
i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
 
11.16 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości dziennych stawek 
opłaty targowej na terenie miasta i gminy Borne Sulinowo. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Radny Zbigniew Maltański powiedział, Ŝe przyjął się plac targowy w Łubowie od 2003 r., 
kiedy to społeczeństwo wypowiedziało się, Ŝeby plan targowy był i nakreślono miejsce jego 
usytuowania. RównieŜ na wniosek społeczeństwa przesunięto jego połoŜenie z placu 
utwardzonego koło Kościoła na teren nieutwardzony. Poinformował, Ŝe na placu tym znajduje 
się TOI TOI, której uŜytkowanie w skali roku kosztuje gminę w granicach 3 tys. zł. Natomiast 
on z tytułu pobranych opłat targowych wpłaca środki w wielkości 1300-1400 zł rocznie. 
Podkreślił, Ŝe w Łubowie handel na placu targowym odbywa się głównie w niedziele, 
natomiast w tygodniu praktycznie nie ma handlu. Ponadto niewielu było przeciwników placu 
targowego, bo byli nimi pracownicy Gminnej Spółdzielni i prywaciarze. Zwracając się do 
radnych powiedział, iŜ z racji tego, Ŝe ten plac w Łubowie się przyjął – to i on tam będzie, 
naleŜy zastanowić się nad pobieraniem opłaty targowej i zabraniem TOI TOI, bo nie 
zarobimy na nią. Dlatego zasugerował radnym, aby nad tym problemem się zastanowili  
i odłoŜyli podjęcie przedmiotowej uchwały do następnej sesji. 
 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- przeciw głosował 1 radny,  
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XVI/189/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości 
dziennych stawek opłaty targowej na terenie miasta i gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
 
11.17 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2008 rok zawiera zwiększenie dochodów budŜetu 
gminy o kwotę 874,34 zł i zwiększenie wydatków budŜetowych o tę samą kwotę. Po tym 
przeczytał treść przedmiotowej uchwały.  
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Następnie zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej Ryszard Cywiński powiedział, Ŝe komisja 
rozpatrywała projekt uchwały na ostatnim posiedzeniu i wydała opinię pozytywną, nie 
wnosząc Ŝadnych uwag. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono.  
 
Uchwała Nr XVI/190/2008 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 11 lutego 2008 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2008 rok została 
podjęta i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Opinie Komisji BudŜetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju odnośnie opiniowanych 
projektów uchwał stanowią załączniki nr 29 i nr 30 do protokołu. 
 
 
Ad.12) 
 
W interpelacjach, wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
 
− Radny Ryszard Cywiński powiedział, iŜ na dzisiejszej sesji rozpatrywaliśmy skargę na 

Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, ale czytając materiały  
z tym związane dowiedział się, Ŝe organizatorem choinki dla dzieci jest Stowarzyszenie 
Trzeźwościowe „Pierwszy Krok”. Stwierdził, iŜ uwaŜa, Ŝe organizowanie na terenie 
takich małych miejscowości jak Nobliny choinki dla dzieci i paczek oraz tłumaczenie 
dzieciom, Ŝe są z rodzin patologicznych, z rodzin alkoholików jest nie na miejscu. Jego 
zdaniem jak robimy coś, to róbmy dla wszystkich dzieci i nie wyróŜniajmy ich, nie 
dzielmy na dzieci z rodzin patologicznych, alkoholików i na dzieci tych, co mają 
pieniądze albo są bogatsi. Powiedział, Ŝe tak to odczuł, czytając załączone do projektu 
uchwały materiały. Na koniec stwierdził, iŜ jego zdaniem to stowarzyszenie powinno 
zająć się realizacją zadań statutowych, a mianowicie walką z patologią i nałogiem. 
Natomiast powinno odstąpić od wyróŜniania i podziału dzieci, zwłaszcza na tych 
terenach. Od tego są szkoły, które organizują choinkę dla wszystkich dzieci. 

 
− Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska na wstępie stwierdziła, iŜ myślała, Ŝe 

w tym zakresie nie będzie dyskusji. Wpłynęła skarga na Panią Kierownik MGOPS, która 
była rozpatrywana przez komisję rewizyjną i na tym powinniśmy skończyć. To nie jest 
wina  stowarzyszenia. Ma nadzieję, Ŝe incydent zdarzył się po raz pierwszy i ostatni, 
natomiast rozpatrzenie tej skargi leŜało w kompetencji komisji rewizyjnej i juŜ zostało to 
załatwione. 

 
− Radny Mariusz Gorgol w uzupełnieniu powiedział, Ŝe przedmiotem skargi nie było to, czy 

te dzieci są z rodzin patologicznych czy nie. ZastrzeŜenie Pani Kostrubiec odnosiło się do 
sposobu zachowania Pani Kierownik MGOPS. 

 
− Radny Dariusz Czerniawski korzystając z obecności w sesji nowego Prezesa 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych przypomniał, Ŝe w grudniu 2007 r. tematem sesji 
było funkcjonowanie PUK-u i radnych bardzo zaniepokoiła sytuacja finansowa 
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przedsiębiorstwa. Wówczas poproszono ówczesnego Prezesa PUK-u, zwłaszcza Radę 
Nadzorczą, Ŝeby przedstawili plan uzdrowienia firmy. Mieli to zrobić do końca grudnia,  
a jest juŜ luty i Ŝadna informacja w tym względzie do radnych nie dotarła. W związku  
z tym chciałby, Ŝeby Prezes powiedział coś niecoś na temat sytuacji w PUK-u i jakie są 
zamierzenia dotyczące firmy. 

 
− Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, Ŝe wypowie się  

w tym temacie. Stwierdziła, Ŝe nie do końca jest w tej chwili to miejsce i czas, aby 
wprowadzać na obrady sesji tematykę PUK-u, bo jej porządek tego nie przewiduje. 
Prosiła, aby dać Panu Prezesowi czas do 13 marca br., poniewaŜ taki termin 
przedstawienia sytuacji spółki został uzgodniony z Radą Nadzorczą. Poinformowała, Ŝe 
sytuacja nie jest za róŜowa. Aktualnie Pan Prezes porządkuje niektóre sprawy  
i wprowadza swoje zmiany. Zaległości i straty są dalej takie jakie były i ma nadzieję, Ŝe 
się nie powiększają. 

 
− Radny Dariusz Czerniawski powiedział, Ŝe w związku z tym wycofuje się, zgadza się  

z Panią Burmistrz i daje czas do 13 marca br. 
 
− Radny Dariusz Skiba podziękował Pani Burmistrz i radnym za nagrodę pienięŜną, za 

którą zakupił aparat fotograficzny dobrej jakości. Po tym wracając do poruszonej kwestii 
opracowania planu uzdrowienia PUK-u prosił, Ŝeby jasno została przedstawiona sytuacja 
zatrudnienia w tym przedsiębiorstwie (stanowiskami ilościowo), bo ciągle są podejrzenia 
o biurokrację. 

 
− Prezes PUK Otton Wyszomirski poinformował, Ŝe informacja o zatrudnieniu zostanie 

zamieszczona na stronie internetowej przedsiębiorstwa. 
 
− Radny Dariusz Skiba skierował do Pani Burmistrz zapytanie dotyczące modernizacji 

oczyszczalni ścieków w Bornem Sulinowie. Powiedział, Ŝe jak na razie podwyŜszamy 
tylko składki, a o modernizacji nic się nie mówi. Po tym poruszył temat odwiertów  
i zapytał, czy coś z tego będzie i czy ta sprawa będzie kontynuowana. Pani Burmistrz juŜ 
duŜo w tym temacie wyjaśniła, ale ludzie cały czas pytają i uwaŜają, Ŝe to by była dobra 
sprawa dla miasta. Zasugerował zorganizowanie referendum w tej sprawie. Na koniec 
poruszył temat zasilenia w energię elektryczną boiska w miejscowości Łączno  
i propozycji likwidacji tego przyłącza. Stwierdził, Ŝe opłaty nie są aŜ tak wysokie, Ŝeby od 
razu likwidować to zasilenie. Ponadto stwierdził, iŜ jeŜeli chodzi o oszczędności, to on 
pomoŜe jeśli jest taka konieczność. Powiedział teŜ, Ŝe rozmawiał z Panią Dyrektor 
Centrum Kultury i Rekreacji na temat opłat za energię w świetlicach wiejskich, bowiem  
w niektórych świetlicach są one dosyć wysokie. Proponował zmianę taryf i myśli, Ŝe to 
między sobą załatwią, Ŝeby coś zaoszczędzić. 

 
− Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska udzieliła poniŜszych odpowiedzi: 
 

1. Odnośnie modernizacji oczyszczalni ścieków w Bornem Sulinowie powiedziała, Ŝe 
mniej więcej nasza wiedza w tym zakresie jest podobna tzn. wie, Ŝe wszyscy bardzo 
chcą, ale nie wiadomo co z tego będzie. Na dzień dzisiejszy jest bardziej spokojna, 
jako Ŝe zainteresowani i odpowiedzialni za realizację programu praktycznie mają 
bezpośrednio wpływ na ten program,. Poinformowała, Ŝe w tej chwili prowadzone są 
rozmowy na temat fazowania projektu .Odbył się juŜ przetarg na oczyszczalnię  



 21 

w Szczecinku. Mówi się, Ŝe ten projekt nie jest zagroŜony, ale jako gmina boimy się 
o jedno, Ŝeby nie zostały uruchomione nasze weksle. 

2. W sprawie odwiertów powiedziała, iŜ nie chciałaby, Ŝeby ten temat miał tylko 
medialne znaczenie. Przypomniała, Ŝe Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska był w 
stanie wyłoŜyć 5 mln zł przy określonym udziale gminy. Później okazało się, Ŝe nasz 
udział musi być o wiele większy. Po rozmowach w Narodowym Funduszu okazało 
się, Ŝe mielibyśmy pokrywać koszty zrzutu prawdopodobnie do Bałtyku. W tej kwestii 
trwały negocjacje, jak równieŜ w kwestii pokrycia kosztów usuwania ewentualnych 
awarii. Później NFOŚ jak gdyby przycichł, a ponadto okazało się, Ŝe nie jesteśmy 
przygotowani finansowo do przetargu, jaki miał być ogłoszony. Na końcu 
dowiedzieliśmy się, Ŝe mamy podpisać weksle na zabezpieczenie całości inwestycji. 
Zwróciła uwagę, Ŝe wszystko to wpływa na wskaźnik zadłuŜenia gminy. 
Poinformowała, Ŝe Zastępca Burmistrza rozmawiał z przedstawicielami NFOŚ   
i informował, Ŝe nie wycofujemy się z tego przedsięwzięcia, ale odwlekamy sprawę  
w czasie, co funduszowi równieŜ było na rękę. W tym roku na pewno ta inwestycja 
nie będzie realizowana. Zwracając się do radnego Skiby powiedziała, iŜ jeŜeli 
mieszkańcy będą pytać o odwierty prosiła, Ŝeby odpowiedzieć, Ŝe jako gmina nie 
wycofujemy się z tego przedsięwzięcia. Zwróciła teŜ uwagę, Ŝe będzie to jeden 
odwiert i jeŜeli nie będzie wymagał duŜych naszych środków finansowych to zostanie 
przeprowadzony, ale na korzystnych warunkach dla naszej Gminy. Są to przecieŜ 
pieniądze podatników. Powiedziała, iŜ myśli, Ŝe nie wcześniej jak jesienią do tej 
sprawy wrócimy po to, aby ewentualne środki zabezpieczyć i  wprowadzić do budŜetu 
gminy na rok następny. Prosiła teŜ, Ŝeby pamiętać, iŜ za nieudany odwiert zapłaci 
Gmina, jak równieŜ o tym, Ŝe jeŜeli wiercenia przyniosą pozytywny efekt, to jako 
Miasto nie moŜemy być eksploatatorem tylko moŜemy szukać inwestorów. Kończąc 
powiedziała, Ŝe Samorząd nie wycofuje się z tego zadania, ale w tych kwestiach nie 
moŜna rzucać słów na wiatr, a o referendum teŜ raczej nie ma mowy. Wyznaczamy 
sobie taki kurs: chcemy to zadanie zrealizować przy jak najmniejszym naszym 
wkładzie finansowym, bo być moŜe będzie to dla Gminy szansa na bardziej 
dynamiczny rozwój. 

 
− Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odniósł się do poruszonej kwestii modernizacji 

oczyszczalni ścieków w Bornem Sulinowie i powiedział, Ŝe jest ona juŜ po przetargu i ta 
sprawa jak gdyby juŜ się dzieje, ale nie fizycznie w sensie robót. W sprawie odwiertu 
powiedział, Ŝe Ŝadnych geotermalnych wód nie ma, natomiast mówi się tylko o wodach 
solankowych czy leczniczych. Uzysk tych wód będzie jak się szacuje  rzędu 5-8 m3 na 
dobę, więc nie są to jakieś wielkie ilości. Odnośnie zasilenia w energię boiska w Łącznej 
powiedział, Ŝe zostało ono wykonane dla potrzeb organizacji doŜynek gminnych w tej 
miejscowości. Gmina ponosi koszty z tego tytułu, a praktycznie od czasu doŜynek z tego 
zasilenia nie korzystano. Dlatego proponuje się zdjąć licznik, aby nie płacić abonamentu 
za energię. Jeśli zajdzie taka potrzeba, to ponowimy sprawę. 

 
− Sołtys Sołectwa Łączno Tadeusz Deptuła stwierdził, Ŝe załoŜenie 1 kW kosztuje 100 zł, 

natomiast 4 kW 400 zł, co stanowi rok opłaty. Poinformował, Ŝe jako sołectwo pomost 
zrobili za darmo, piachu nawieźli za darmo, ścieŜkę zdrowia zrobili za darmo, ławki 
wykonali za darmo. UwaŜa, Ŝe zabranie im czegoś, co zostało zrobione jest nie na 
miejscu. 

 
− Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska zwracając się do sołtysa powiedziała, 
Ŝeby się nie gniewał, ale do tej pory jeszcze razem nie uzgadniali jakichkolwiek działań  
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które jako sołtys miał robić za darmo. Nie było takiej sytuacji, Ŝeby ktokolwiek  
z sołtysów, który przyszedł z jakąś ciekawą propozycją  odszedł z Urzędu z kwitkiem,. 
Stwierdziła, Ŝe staramy się pomagać wszędzie tam, gdzie jest inicjatywa. Ponadto uwaŜa, 
Ŝe to nie jest miejsce, Ŝebyśmy się licytowali czy 300-400 zł to jest duŜo czy mało. 
Zasugerowała sołtysowi, Ŝeby spotkał się z radą sołecką i wspólnie zastanowili, na ile ten 
prąd będzie im potrzebny i oraz jakie imprezy przewidują. Po tym zastanowi się czy ten 
abonament za prąd znosić, czy nie. 

 
− Radny Mariusz Gorgol poruszył temat otwarcia hali sportowej w okresie jesienno-

zimowym w niedziele. Poinformował, iŜ w tej sprawie rozmawiał juŜ z Panią Dyrektor 
Centrum Kultury i Rekreacji, która powiedziała, Ŝe jak znajdzie komplet osób chętnych, 
to będzie otwierała na 4 godziny w niedziele. Stwierdził, Ŝe ta hala powinna 
funkcjonować i jak młodzieŜ chce chodzić, to naleŜy im to umoŜliwi ć nieodpłatnie. Poza 
tym w niedziele wszystkie sklepy są otwarte, natomiast hala nie. UwaŜa, Ŝe coś jest nie 
tak. 

 
− Radny Dariusz Skiba nawiązał do poruszonego tematu otwarcia hali w niedziele  

i powiedział, Ŝe jest częstym uŜytkownikiem tej hali. Zwrócił uwagę na podejście pań 
pracujących w recepcji, które jego zdaniem jest Ŝenujące. Stwierdził, Ŝe jak coś się robi na 
siłę, to lepiej zostawić to i sobie odpuścić. Poinformował, iŜ był świadkiem narzekania, Ŝe 
one nie będą zasuwać za parę złotych i nie wiedział do kogo te pretensje - czy to jest 
kierowane do niego, Ŝeby coś z tym zrobił. Powiedział, iŜ rozumie, Ŝe jest tam duŜo pracy 
i jeŜeli hala miałaby być czynna 7 dni w tygodniu, to przynajmniej 4 panie są potrzebne. 
Nie moŜna teŜ za bardzo recepcji opuszczać, a jest trochę pracy. Nie jest równieŜ 
przeciwny temu, by te panie teŜ coś zarabiały, dlatego uwaŜa, Ŝe powinny być 2 etaty 
godziwie opłacane i 2 etaty na zasadzie robót publicznych lub interwencyjnych. 

 
− Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, Ŝe są 2 stałe etaty  

w recepcji, a oprócz tego 2 panie zatrudnione w ramach programu 50+1 i zawsze teŜ są 
pracownicy publiczni. Jednocześnie powiedziała, Ŝe nie moŜe z prac publicznych 
wszystkich kierować na recepcję i do sprzątania hali, bo są równieŜ inne potrzeby. 
Mówiąc o tym czy godziwie zarabiać czy nie, a dyrektor ma do wyboru pracowników 
publicznych i z programu 50+1, a więc umoŜliwia wypracowanie emerytury kobietom,  
a dać podwyŜkę kierowcom, którzy jeŜdŜą busem i woŜą dzieci do szkół na Świątki a nie 
kaŜdy moŜe, bo trzeba mieć specjalne uprawnienia, to jakąś skromną podwyŜkę dała 
kierowcom. JeŜeli paniom nie odpowiada praca, to jest sprawa Pani Dyrektor Centrum,  
a nie Rady i Burmistrza. To samo dotyczy godzin pracy hali – jest moŜliwość uzgodnienia 
z Panią Dyrektor. Prosiła jednak, Ŝeby pamiętać, Ŝe za pracę w niedziele naleŜą się 
nadgodziny, a pracownicy nie mają kiedy urlopu wybrać. Tych urlopów do wybrania jest 
tyle, Ŝe jak przyszłoby wypłacić, to Pani Dyrektor się nie wypłaci, ale z kar od Inspekcji 
Pracy. Powiedziała teŜ, iŜ uwaŜa, Ŝe chętnych do pracy w hali znajdziemy bardzo duŜo. 

 
− Radny Ryszard Cywiński poparł propozycję funkcjonowania hali w niedziele. Powiedział, 
Ŝe obiekt jest bardzo duŜy i przynajmniej w okresie jesienno-zimowym ta hala powinna 
być otwarta 7 dni w tygodniu. UwaŜa, Ŝe kwestia zatrudnienia jest sprawą do rozwiązania, 
bo jeŜeli stać nas na utrzymywanie hali w kwocie 800.000,-zł, to i stać nas będzie na 
zatrudnienie pracowników w odpowiedniej ilości. Powiedział, iŜ myśli, Ŝe Pani Dyrektor 
jest w stanie zorganizować tak pracę, Ŝeby to funkcjonowało przez 8 godzin. JeŜeli jakieś 
środki by były, to wspólnie z Panią Burmistrz naleŜałoby się zastanowić, czy nie 
wspomóc tej jednostki. ZauwaŜył, Ŝe jako Rada nie otrzymali w momencie tworzenia 



 23 

budŜetu wykazu stanowisk i potrzeb w tym zakresie. Temat zatrudnienia nie był 
rozpatrywany i myśli, Ŝe na którejś komisji taki temat będzie. Kończąc stwierdził, iŜ 
uwaŜa, Ŝe otwieranie hali w niedziele jest celowe, bo jest duŜo czasu wolnego dla 
młodzieŜy, której - jak np. w niedziele będzie chlapa, zimno – umoŜliwi się spędzenie 
czasu na graniu np. w piłkę siatkową. 

 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad pn. „Ustalenie terminu 
następnej sesji.” 
 
 
Ad.13) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe kolejna Sesja odbędzie się pod koniec marca br.,  
a o terminie i tematyce radni zostaną powiadomieni pisemnie. 
 
 
Ad.14) 
 
W Wolnej Trybunie głos zabrali: 
 
− Przewodniczący RM w imieniu całej Rady Miejskiej złoŜył radnemu Dariuszowi Skibie 

serdeczne gratulacje za zdobycie I miejsca w Plebiscycie na Najpopularniejszego Trenera 
Pomorza Środkowego i Ŝyczenia dalszego rozwoju tego sportu na terenie gminy. 
Powiedział teŜ, iŜ ma nadzieję, Ŝe poprzez ten sport gmina stanie się równieŜ sławna, 
zresztą taką się po trosze stała. 

 
− Radny Dariusz Skiba podziękował za Ŝyczenia i poinformował, Ŝe Emilia Szypulska 

otrzymała od Ministra Sportu 6-cio miesięczne stypendium. Ponadto dwójka zawodników 
z naszego klubu została objęta przygotowaniami do Mistrzostw Świata i Mistrzostw 
Europy. 

 
− Małgorzata Deręgowska zapytała, jak daleko są zaawansowane prace w budowie 

gazociągu na terenie gminy. 
 
Odpowiedzi na powyŜsze zapytanie udzielił Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal. Powiedział, 
Ŝe w samym mieście Borne Sulinowo został wykonany I etap zadania, natomiast II etap 
zaleŜy od przedsiębiorstwa gazowniczego. Zasilenie miasta w gaz planuje się w połowie 2008 
roku, ale nie wcześniej niŜ w czerwcu. W sprawie gazyfikacji terenów wiejskich powiedział 
iŜ nic nie wie, Przedsiębiorstwo Gazownicze w Poznaniu równieŜ nie ma konkretów i planów. 
Ponadto poinformował, Ŝe część słupków betonowych ma zniknąć przynajmniej z części 
widocznej miasta, bo są nieestetyczne. 
 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
 
Ad.15) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe porządek obrad został wyczerpany i zamknął Sesję. 
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Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 11 lutego 2008 r. trwała od godz. 11.30  
do godz. 14.00. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 
 
 


